
Udenrigsudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, fiskeri og ligestilling

Dato: 12. september 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

URU alm. del

Spørgsmål 33

Jair Bolsonaros støtte til agroindustrien i Brasilien har ledt til en stigning i afskovningen i

Amazonas. Samtidig er antallet af pesticider, der bliver lovliggjort, steget voldsomt under

Bolsonaros styre. Brasilien er i forvejen et af de lande, der bruger flest pesticider i verden,

og en række af disse er forbudt i USA og EU. Den brasilianske sundhedsvagthund Anvi-

sas har vist, at 20 pct. af en række testede fødevarer indeholdt pesticidrester over det til-

ladte niveau. Ministeren bedes på den baggrund komme med en vurdering af, hvorvidt

Brasilien har en striks nok regulering og et tilstrækkeligt kontrolsystem til, at det forsat er

forsvarligt at importere brasilianske fødevarer og foderstoffer?

Kilder: https://foljeton.dk/97459/jair-bolsonaros-kamp-mod-naturen dateret d. 22. august

2019 og www.theguardian.com/commentisfree/2019/aug/25/observer-view-on-the-ama-

zon-fires dateret d. 25. august 2019.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Eva Flyvholm (EL).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Eva.Flyvholm@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Michael Aastrup Jensen
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